
LIII Embargoregeling rond Prinsjesdag

B BRIEF VAN DE MINISTER-PRESIDENT, MINISTER VAN ALGEMENE
ZAKEN

Aan de Voorzitter van de Eerste Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 13 juli 2007

Op donderdag 5 juli aanvaardde de Tweede Kamer der Staten-Generaal
een motie waarin de regering werd verzocht om de voorgenomen
embargoregeling voor Prinsjesdag zo aan te passen dat de Tweede Kamer
«de stukken weer op vrijdag voorafgaande aan Prinsjesdag in handen
krijgt». Ik heb deze Kameruitspraak in de vergadering van de Ministerraad
van 13 juli besproken en bericht u naar aanleiding daarvan als volgt.

Het kabinet heeft begrip voor de wens van de Tweede Kamer om zich
terdege te kunnen voorbereiden op het geven van een reactie op de
Miljoenennota die op de derde dinsdag van september wordt gepresen-
teerd. Tegelijkertijd achten wij een ordelijk verloop van de presentatie van
de regeringsplannen op Prinsjesdag van groot belang. Daarbij zijn, zoals u
bekend, niet alleen de Staten-Generaal betrokken, maar ook de media en
maatschappelijke organisaties, die in het verleden de stukken ook onder
embargo ontvingen.

Het is juist het feit dat het een afspraak met méérdere partijen betreft
waardoor naar het oordeel van het kabinet een onwerkbare situatie is
ontstaan. De vertrouwelijke verspreiding van de stukken was zo ruim en
zo langdurig (vijf dagen), dat in toenemende mate sommige deelnemers
aan de afspraak zich kennelijk minder daaraan gebonden begonnen te
achten. Daar kwamen de ontwikkelingen rond de media bij, waardoor het
door de komst van de 24-uurs-nieuwscyclus en toenemende concurrentie
steeds minder mogelijk bleek om collectieve afspraken te maken waaraan
iedereen meedeed en zich hield.

In de uitspraak van de Tweede Kamer wordt nu van het kabinet gevraagd
om voor Kamerleden een ruimere regeling te treffen dan voor andere
betrokkenen, teneinde het de Kamer mogelijk te maken om op de
woensdag na Prinsjesdag de Algemene Beschouwingen te kunnen
aanvangen. Het kabinet neemt dit ter harte en geeft daarom uitvoering
aan de motie door het oude gebruik te herstellen waarbij fractievoorzitters
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van Eerste en Tweede Kamer in een eerder stadium strikt vertrouwelijk
over de tekst van de Miljoenennota en de Macro Economische Verken-
ningen kunnen beschikken. Deze worden de vrijdag voorafgaande aan
Prinsjesdag aan hen beschikbaar gesteld. De begrotingshoofdstukken
komen vroeg op de dinsdagochtend van Prinsjesdag beschikbaar, tegelijk
met de beschikbaarstelling onder embargo van de stukken aan media en
maatschappelijke organisaties, conform mijn brief van 2 juli jl.

Ik vertrouw erop dat met deze opzet incidenten, zoals in het verleden
hebben plaatsgevonden, zich dit jaar niet zullen voordoen. Ik stel mij voor
bij de behandeling van de begroting voor Algemene Zaken de uitvoering
van de regeling te evalueren.

De minister-president,
minister van Algemene Zaken,
J. P. Balkenende

Eerste Kamer, vergaderjaar 2006–2007, LIII, B 2


